
Projev předsedkyně našeho sdružení paní Jaromíry Němcové-Ničové 

k 65. Výročí návratu do vlasti., v Žatci 14. 4. 2012. 

 

Vážené dámy a pánové, vážení volyňští rodáci. Slavíme 65. výročí našeho návratu do 
vlasti u pomníku  prezidenta Dr. Edvarda Beneše, který jsme zde postavili. V roce 1945,  tady 
na Žatecku zůstalo více než 8000 našich  krajanů, kteří prošli válkou, odmítli se vrátit do 
stalinského Ruska a chtěli se spojit se svými rodinami ve své vlasti, kterou pomáhali 
osvobozovat. Právě prezidentu Benešovi se to podařilo uskutečnit, za což jsme mu velmi 
vděční. Od roku 1947 jsme prošli složitou, mnohdy těžkou cestou a dnes můžeme 
s uspokojením konstatovat, že náš návrat byl to nejlepší, co nás potkalo. Přesto, že jsme na 
Volyni zanechali značné majetky, o které se teď snažíme alespoň částečně usilovat, byl 
vlastní návrat do vlasti vítězstvím. Teď musíme získat naše mladší generace. Čas běží tak 
rychle, že my, kteří jsme z Volyně přijeli jako mladíci či děti, jsme už dnes kmeti. Dali jsme 
Sdružení Čechů z Volyně a jejich přátel mnoho energie a kus svého srdce. S nadějí 
v budoucnost našeho sdružení vás všechny oslovuji s následující výzvou. Svým potomkům 
můžete napříště dát jako dárek členství ve Sdružení Čechů z Volyně a jejich přátel, aby 
dostávali Zpravodaj, aby se zúčastňovali našich aktivit k poznání svých kořenů, aby měli 
kontakt na naše internetové stránky a na sdružení zajímající se o navrácení půdy. 
V budoucnosti lze s tímto potenciálem mnohé vykonat pro společnost. Děkuji vám a přeji 
hezkou zábavu.  


